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SKUPtTINA CRNE GORE

PREDSJEDNIK SKUPtTINE

gospodin Ranko Krivokapi6

Obavjatavam Vas da te na osnovu Zlana 187 Poslovnika Skup§tine, pitanje
predsjedniku Vlade, na Zetvrtoj-posebnoj sjednici prvog redovnog
(proljetnjeg) zasijedanja u 2014.godini, zakazanoj za 27.mart 2014.godine,
postaviti ovlakeni predstavnik Kluba poslanika Albanskih partija (FORCA,
AA), HGI i LPCG, poslanica Ljerka DragreeviE.

Predsjednik Kluba poslanika

Albanskih partija (FORCA, AA), HGI i LPCG

Genci Nimanbegu
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SKUPS.TINA CRNE GORE

PREDSJEDNIKU SKUPKTINE

gospodinu Ranku Krivokapi4u

Na osnovu elana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore predsjedniku Vlade

gospodinu Milu Dukanovieu postavljam sljedeee poslanieko pitanje:

Mogu Ii se iznadi neka sredstva za hitnu rekonstrukciju puta

Muo-PrEanj-Stoliv koji je neophodan za potpunu turistieku valorizaciju kako

Boke tako i Crne Gore?

Obrazloienje:

U cilju to bolje valorizacije turistieke ponude Crne Gore, na kojoj se neumorno

radi, mislim da veliku i posebnu painju zavrjeduje jedan star put u jednom

prastarom fjordu, biseru Jadrana a ne samo Crne Gore. Govorim o Boki na eiju

obalu od crnogorske koja iznosi 293 kilometra, otpada 105,7 km.

Inaee, ovdje moram napomenuti da je Boka Kotorska 1997.godine zvanieno

uvrgtena u 28 najljepg ih zaljeva svijeta. Mislirn da to nije malo!

U najezdi gradnje jedan star put - putni pravac Muo-Preanj-Stoliv jako je

stradao i sada je minus u turistiekoj valorizaciji Boke, ali i ogranieavajuei faktor

razvoja ovog podrueja.



lzrada projektne dokumentacije za zaobilaznicu Muo-Stoliv je predvidena za

2017-godinu. Nadleina za realizaciju je Direkcija za uredenje i izgradnju Kotora,

a partneri u investiciji su Vlada Crne Gore i Direkcija za saobradaj. S obzirom da

je Vlada partner u ovom poslu, obraeam se Vama gospodine Premijeru jer sam

sigurna da du ja i Meiji tog dijela Boke na taj naein clod do sigurnog odgovora.

Ovaj sada gnji put ne moie esekati jog 3-5 godina. Ukoliko ostane ovakav, to je

znak jednakosti za nikakav, turistaa valorizacija e biti usporena. Veliko

kulturno blago Boke nalazi se dionicom ovog puta. Tu je Muo, rodno mjesto i

crkva jednog od svetaca Boke, Blaienog Gracije. Nadam se da je svima poznato

da se Boka jog zove i "ZAUEV SVETACA", a ne mall prihod donosio bi vjerski

turizam. Tu je na PrEanju crkva veonna interesantna i moida jedinstvena po

izgradnji, a borne i pa velelepnosti. S obzirom na konfiguraciju Boke, to je i

jedini put bar za sada i ne omogu6ava ni stalnim iiteljima ovih mjesta da

normalno i brzo cirkuliraju , a o hitninn slueajevima da i ne govorim. Ovaj put ne

moie da eseka ve6 bi trebalo iznadi neku moguthost za rekonstrukciju puta. Ali,

mora se voditi raeuna da rekonstrukcija puta bude u sluThi autentienosti, tj. da

se ne zatvore odvodi za plinnu- odnosno za more koje nadode plimom, jer

naialost sada gnji struenjaci o tome manje vode raeuna.

Ovo moje pitanje upueeno Vama gospodine Predsjedrae Vlade je iz najboljih

namjera valorizacije turisti6ke ponude Boke i Crne Gore, a borne i radi litelja.

Ne smijemo zaboraviti da je to veoma blizu i Tivtu i Portu Montenegru, Lugtici,

Kotoru, Kumboru.

Odgovor molim i u pisanoj fornni.

Poslanica HGI

U KA DRAGItEVIO
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SKUPtTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIC, predsjednik

Patovani predsjedni6e Parlamenta,

U skladu sa stavom 7 e'lana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslanieka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odr2anog 27 malt 2014. godine.

S patovanjem,



5. Ljerka DRAGItEVIt
(Klub poslanika Albanskih partija (FORCA,AA) HG! i LPCG)

POSLANItKO PITANJE

Mogu Ii se iznaei neka sredstva za hitnu rekonstrukciju puta Muo-Preanj-Stoliv koji
je neophodan za potpunu turistieku valorizaviju kako Boke tako i Crne Gore?

OBRAZLO2ENIE

U cilju to bolje valorizacije turistieke ponude Crne Gore, na kojoj se neumorno radi,
mislim da veliku i posebnu pgnju zavrjeduje jedan star put u jednom prastarom
flordu, biseru Jadrana, a ne samo Crne Gore. Govorim o Boki na eiju obalu od
crnogorske koja iznosi 293 kilometra, otpada 105,7 km.

Inge, ovdje moram napomenuti da je Boka Kotorska 1997. godine zvanieno
uvrgtena u 28 najljep g ih zaljeva svijeta. Mislim da to nije malo!

U najezdi gradnje jedan star put - putni pravac - Muo-Preanj-Stoliv jako je stradao i
sada je minus u turistiekoj valorizaciji Boke, all i ogranieavajuei faktor razvoja ovog
podrueja.

Izrada projektne dokumentacije za zaobilaznicu Muo-Stoliv je predvidena za 2017.
godinu. Nadldna za realizaciju je Direkcija za uredenje i izgradnju Kotora, a partneri
u investiciji su Vlada Crne Gore i Direkcija za saobraeaj. S obzirom da je Vlada
partner u ovom poslu, obratam se Vama gospodine Premijeru jer sam sigurna da eu
ja i iitelji tog dijela Boke na taj naein doei od sigurnog odgovora.

Ovaj sadagnji put ne mde eekati jog 3-5 godina. Ukoliko ostane ovakav, to je znak
jednakosti za nikakav, turistieka valorizacija te bit! usporena. Veliko kulturno blago
Boke nalazi se dionicom ovog puta. Tu je Muo, rodno mjesto i crkva jednog od
svetaca Boke, Blgenog Gracije. Nadam se da je svima poznato da se Boka jo g zove i
"ZALjEV SVETACA" , a ne mall prihod donosio hi i vjerski turizam. Tu je na Preanju
crkva veoma interesantna i mdda jedinstvena po izgradnji, a home i po
velelepnosti. S obzirom na konfiguraciju Boke, to je jedini put za sada i ne
omogueava ni stalnim iteIjima ovih mjesta da normalno i brzo cirkuliraju, a o
hitnim slueajevima da ne govorim. Ovaj put ne mde da eeka vet bi trebalo iznaei



neku moguenost za rekonstrukciju puta. Ali, mora se voditi raeuna da rekonstrukcija
puta bude u sluibi autentienosti,tj. da se ne zatvore odvodi za plimu - odnosno za
more koje nadode plimom, jer ngalost sadanji struenjaci o tome malo vode
raeuna.

Ovo moje pitanje upueeno Vama gospodine predsjedniee Vlade je iz najboljih
namjera valorizacije turistieke ponude Boke i Crne Gore, a borne i radi 2itelja.

Ne smijemo zaboraviti da je to veoma blizu i Tivtu i Porto Montenegro, LuKtici,
Kotoru, Kumboru.

Odgovor mourn i u pisanoj formi.



ODGOVOR

Pogtovana gospodo Dragieevie,

Razvojem turizma, auto-industrije, kao i naglim migracijama stanovni gtva iz
sjevernih podrueja prema centralnom i juThom regionu Crne Gore, do§lo je do
povetanja obima saobrataja, naroeito na glavnim putnim pravcima u Crnoj Gori,
time je i put Muo-Preanj-Stoliv, jedan od najstarijih putnih pravaca u na g oj zemlji,
postao preoptereeen.

Kako bi se put odrZao prohodnim, a ujedno i oeuvao njegov istorijski znaeaj i
autentienost Ministarstvo saobrataja i pomorstva i Direkcija za saobraeaj su u
prethodnom periodu preduzimali mjere redovnog i investicionog odrZavanja puta i
sanacije potpornih zidova vodeei raeuna o svim odvodima koji su ugradeni u trup
puta.

lzgradnjom tunela „Vrmac" i ostvarivanjem veze Lepetani-Kamenari morskim
putem, ova dionica Muo-Preanj-Stoliv je znaeajno rastereeena.

Uporedo sa turistiekim razvojem javlja se potreba za unapredenjem ukupne
infrastrukture (telekomunikacione, elektro i vodovodne) kojom treba pobolj§ati
kvalitet livota mje gtana koji 2ive na ovom podrueju, kao i sve veeeg broja turista.

Op§tina Kotor se obratila Ministarstvu saobraeaja i pomorstva Zahtjevom koji je
sadrIao predlog rjeg enja sanacije trupa puta i ideju prekategorizacije dionice
magistralnog puta M-2 Kotor-Preanj-Stoliv u opKtinski put. Nakon toga je izmedu
Opgtine Kotor, Direkcije za uredenje i izgradnju Kotora, Ministarstva saobrataja i
pomorstva i Javnog preduzeoa za upravljanje morskim dobrom Crne Gore-Budva,
zakljueen Ugovor o objedinjavanju sredstava radi sanacije putnih objekata
(potporni zidovi, parapeti, propusti i dr.) na ovom putnom pravcu, u ukupnom
iznosu od 350.000,00 eura. Kontribucija Ministarstva saobraeaja i pomorstva
iznosi 125.000,00 eura, Opgtine Kotor i Direkcije za uredenje i izgradnju Kotora
100.000,00 eura i JP Morsko dobro 125.000,00 eura.



Neposredno po zakljueivanju Ugovora Ministarstvo saobrataja i pomorstva je
pristupilo ispunjenju ugovorenih obaveza i prenijelo Ugovorom predvidena
sredstva 00tini Kotor, nakon e'ega je Op§tina Kotor, 13.03.2014., podnijela Zahtjev
za prekategorizaciju regionalnog puta Kotor-Preanj-Stoliv.

Buduti da su od strane Ministarstva ispunjene sve obaveze iz Ugovora, mote se
konstatovati da postoje uslovi da se izvr§i prekategorizacija dionice magistralnog
puta M-2 Muo-Preanj-Stoliv u op gtinski put, to je na dnevnom redu dana§nje
sjednice Vlade. Odgovornost za upravljanje i odrlavanje ovog puta ubudute ee biti
u nadletnosti Opgtine Kotor, koja te nakon preuzimanja puta u sopstvenu
nadletnost pristupiti rekonstrukciji i sanaciji trupa puta.


